
 

 
 

 

Op naar de top in 2020. 
  

Algemene beschouwingen programmabegroting 2020 

 
De door het College gepresenteerde programmabegroting 2020 vertoont een positief beeld. 
Zoals het er nu uitziet zijn de financiën onder controle en lijken we op de goede weg.  
Het geactualiseerd financieel perspectief ziet er goed uit en als er geen gekke dingen meer 
gebeuren dan zijn wij in 2023 uit de financiële problemen. Vervolgens wordt het dan zaak 
om een financiële buffer op te bouwen om schommelingen te kunnen opvangen zodat er 
niet elke keer reactief gehandeld hoeft te worden op tegenvallers.  
Toch moeten wij alert blijven op tegenvallende cijfers binnen de Jeugdzorg en de WMO. Dat 
de zaak nu stabiliseert wil nog niet zeggen dat wij ook ‘in control’ zijn op deze posten. LAS 
wil het College meegeven dat alle inwoners die recht hebben op zorg, deze zorg ook moeten 
krijgen. Bovendien willen wij u attenderen op landelijke signalen dat er binnen de 
gemeentelijke sociale diensten in de komende jaren een tekort dreigt, door op stapel 
staande ‘Haagse’ bezuinigingen. Graag horen wij van het College welke maatregelen u gaat 
treffen richting de 2e kamer, om ons ongenoegen te uiten en de door het rijk veroorzaakte 
tekorten een halt toe te roepen. 
 
Schuldregelingen 
Het is mooi om te zien dat kwetsbare inwoners die in financiële problemen zitten, een 
beroep kunnen doen op verschillende schuldregelingen die in het leven zijn geroepen. LAS 
verwacht hier veel van. Onze fractie roept het College op om regelmatig te controleren of 
alles goed gaat, en bij te sturen indien nodig. 
 
Eikenprocessierups 
Er wordt opnieuw extra geld uitgetrokken voor de bestrijding van de eikenprocessierups en 
dat vindt LAS noodzakelijk. De eikenprocessierups is een onderbelicht gevaar voor de 
volksgezondheid. Wij vinden het lovenswaardig dat in Almelo de bestrijding in 2019 goed is 
aangepakt en gaan ervanuit dat in 2020 met het extra budget de puntjes op de i worden 
gezet. Tevens roepen wij het College op om ook onze buurgemeenten in hetzelfde spoor te 
krijgen, want u begrijpt natuurlijk wel dat de rupsen ook een vliegperiode kennen. 
 
 
 



 
Gratis parkeren 
Wat betreft  de proef met het gratis parkeren kunnen wij alleen maar vaststellen dat dit 
plan op een domper is uitgelopen. De binnenstadondernemers waren niet te porren om een 
structureel deel bij te dragen aan de door hen zo gewilde invoering van het gratis parkeren. 
Een gemiste kans. Zij zijn het immers die er van profiteren en er financieel voordeel uithalen 
door meer klandizie, meer omzet en meer rendement. Dan kun je niet verwachten dat de 
gemeente dit volledig voor haar rekening gaat nemen met gemeenschapsgeld, geld van onze 
inwoners. Kijk eens naar Raalte, hier is het wel gelukt met medewerking en financiële 
ondersteuning van de ondernemers. Misschien dat een goed gesprek met grootgrutters, 
beleggers en pandeigenaren dit alsnog vlot kan trekken? 
 
 
OZB 
De OZB wordt in 2020 niet extra verhoogd, dit in tegenstelling met de meeste omliggende 
Gemeenten. Wij vinden het mooi dat dat kan en dat wij de inwoners niet extra belasten, zij 
hebben het vaak al financieel moeilijk genoeg met de lastendruk die het Rijk hen oplegt.  
 
 
Woonlasten 
Ook vragen wij opnieuw aandacht voor de woonlasten van eenpersoonshuishoudens. Deze 
worden in onze ogen te zwaar belast in Almelo aangezien de Gemeente Almelo geen 
onderscheid maakt tussen eenpersoons- en meerpersoonshuishoudens. Toch mooi om te 
zien dat ook de Provincie dit probleem op de kaart heeft gezet in haar financiële scan. Graag 
zien wij dat het College in beeld brengt wat de gevolgen zijn als wij deze scheiding wel 
aanbrengen. Graag een reactie hierop. 
 
 
Openbare ruimte 
Wat betreft het beheer van de openbare ruimte zien wij dat er na de Perspectiefnota een 
enorme inhaalslag is gemaakt in Almelo. Alleen jammer om te zien dat er elke keer opnieuw 
alleen reactief wordt gereageerd na klachten. Schijnbaar kunnen ze het wel, maar doen ze 
het niet. Van planmatig onderhoud lijkt dus geen sprake te zijn. Ook zien wij vaak dat er 
problemen ontstaan omdat het onderhoud bij meerdere partijen is ondergebracht. Pietje 
denkt dat Jantje dat doet en Jantje doet het niet, want hij is van mening dat Pietje dat moet 
doen. En vervolgens doet gewoon niemand het, totdat er weer een klacht binnenkomt. Het 
is gewoon als je achterom over je schouder kijkt, altijd half af! Graag zouden wij zien dat het 
onderhoud van de verharding (wegen, trottoirs, fietspaden, etc.) eveneens in eigen beheer 
wordt uitgevoerd, net zoals dit in Wierden het geval is. Aangezien Twente Milieu haar 
rekenmethode heeft aangepast en van mening is dat Almelo € 500.000,- extra moet betalen 
voor het onderhoud, lijkt ons nu het moment aangekomen om te onderzoeken of het 
mogelijk is, dit onderhoud bij Twente Milieu weg te halen en alles in eigen beheer uit te 
voeren. (dan krijg je ook een mooi totaalplaatje) Wat ons betreft leggen wij alleen de 
wettelijke taak m.b.t. afvalinzameling bij Twente Milieu neer.  
 
 
 



 
 
 
Het onderhoud van de stad moet beter en planmatiger, en wij zullen dit ook de komende 
periode in de gaten houden. Tevens horen wij graag wat de stand van zaken is omtrent de 
interne verzelfstandiging van het groenbedrijf. Wanneer worden bijvoorbeeld de externe 
werklocaties opgeheven en wanneer wordt het groenbedrijf ondergebracht op één locatie. 
Dit was destijds onderdeel van de verzelfstandiging, maar wij horen er niets over terug. 
Graag worden wij bijgepraat op dit onderdeel. 
 
Doorontwikkeling organisatie 
Hetzelfde geldt voor de doorontwikkeling van de organisatie. Hoe staat het hiermee? Wij 
horen wel geluiden uit de samenleving welke kant het opgaat, maar de afspraak was dat het 
College ons regelmatig zou bijpraten over de ontwikkelingen. Hoe ver staat het met het 
wijkgericht werken en welke onderdelen brengen wij onder in de wijken dicht bij onze 
inwoners? Graag worden wij bijgepraat op dit onderdeel.  
 
Collectieve ziektekostenverzekering 
Dan was er nog het probleem met de Collectieve ziektekostenverzekering omtrent het 
treffen van een betalingsregeling bij een achterstand. Wij hebben het College bij de 
Perspectiefnota gevraagd dit op te lossen voor de begrotingsbehandeling. Graag horen wij 
van het College of dit nu wel goed geregeld is. Ook horen wij steeds vaker dat er onnodig 
gebruik wordt gemaakt van de Collectieve Zorgverzekering omdat er geen eigen risico meer 
is. Om de Collectieve zorgverzekering betaalbaar te houden voor nu en in de toekomst is het 
misschien verstandig om toch een klein eigen risico in te bouwen. Ook hier horen wij graag 
een reactie op van het College. 
 
Sportcomplex Het Maatveld 
Ook wat betreft ontwikkelingen rondom ‘Het Maatveld’ is het stil geworden. Graag worden 
wij op dit onderdeel ook bijgepraat door de het College. 
 
De Trommel 
En dan zien wij in de binnenstad dat alles tot ontwikkeling komt, behalve ‘De Trommel’, 
ondanks dat wij hiervoor 2 jaar geleden al aan de bel hebben getrokken en een motie met 
betrekking tot ‘De Trommel’ hebben ingediend. Deze hebben wij destijds aangehouden 
omdat er een toezegging is gedaan door de vorige wethouder op deze motie. Wat is hier aan 
de hand? Waarom komt ‘De Trommel’ niet tot ontwikkeling? Ook op dit onderdeel willen 
wij worden bijgepraat. 
 
Lifestyleboulevard en winkelcentrum De Gors 
En zo kunnen wij nog wel even doorgaan. Ook wat betreft de ‘Lifestyleboulevard’ en 
vernieuwbouw van het winkelcentrum ‘De Gors’ wordt het stil. Onze vraag is natuurlijk, hoe 
ver staat het hiermee? Wij krijgen het gevoel dat er wel heel veel stil staat. 
 
 
 
 



 
 
Lasten Sport en Welzijn 
Ook komen wij opnieuw terug op de lastenverzwaringen die het vorige College heeft 
doorgevoerd op de sportverenigingen. Eerst heeft men de OZB compensatie en de 
vergoeding voor de kleedkamers afgeschaft en vervolgens heeft het vorige College buiten de 
raad om een HARVO-heffing ingevoerd voor deze organisaties. Wij blijven deze heffing als 
niet gewenst beschouwen. Het budgetrecht ligt bij de raad en de raad heeft hierover nooit 
een besluit heeft genomen en is ook niet geconsulteerd. Dit terwijl het College een actieve 
informatieplicht heeft. Deze HARVO-heffing is gelijkwaardig aan die van de OZB. De HARVO-
heffing is gebaseerd op het hoge zakelijk tarief voor niet-woningen (bedrijfspanden op 
gemeentelijke grond). Al met al zijn de kosten in geld voor buitensportaccommodaties nu 
verdrievoudigd sinds 2012. De Tweede Kamer heeft medio november 2018 een reparatie-
wetgeving aangenomen (amendement Omtzigt) waarbij gemeenten wat betreft de HARVO-
heffing het lagere tarief over woningen in rekening kunnen brengen voor niet-commerciële 
accommodaties zoals voor sport- en sociaal- culturele instellingen. Tijdens de 
Begrotingsbehandeling 2019 heeft het College aangegeven hier welwillend naar te willen 
kijken! Vervolgens was het argument dat de VNG nog juridische problemen ziet bij 
doorvoering en gesprekken hierover voert met het ministerie van Binnenlandse zaken. Deze 
‘gesprekken’ lopen al een jaar als wij dat moeten geloven. Het lijkt er echter veel meer op 
dat de truc ‘van uitstel komt afstel’ wordt gehanteerd. Wij zijn van mening dat het nu tijd 
wordt om hiermee aan de slag te gaan en stappen te zetten en zullen op dit onderdeel een 
motie indienen. 
 
 
Taakstelling subsidies 
Dan willen wij nog even ingaan op de taakstelling op subsidies zoals in de begroting is 
opgenomen. Het blijft ons verbazen dat een instelling die volledig afhankelijk is van subsidies 
van Gemeenten en geen eigen inkomsten genereert, een directeur in dienst heeft met een 
salaris van 137.000. Wij vinden dit moreel niet kunnen en grof schandalig. Wij hebben het 
dan over Avedan. Nog schandaliger is het dat met deze directeur vervolgens een 
vertrekregeling is afgesproken inclusief een vertrekpremie vanwege het inbrengen van 
nieuw elan.  Voldeed de directeur dan niet? Dit wordt dus allemaal gefinancierd uit 
opgebouwde reserves uit subsidiegelden die voor een ander doel worden verstrekt. Dit gaat 
allemaal buiten ons om, als subsidieverstrekker. Wij vinden dit niet correct aangezien deze 
gelden hier niet voor bedoeld zijn. De grote vraag is, hoe krijgen wij meer grip op dit soort 
immoreel gedrag van gesubsidieerde partijen? Ook naar de bezoldiging van de Raad van 
Toezicht en of hun huidige functies verenigbaar zijn met hun werkzaamheden voor Avedan 
dient gekeken te worden. Ook hier zetten wij vraagtekens bij. Verder dient er gekeken te 
worden naar gesubsidieerde partijen die het geld niet gebruiken voor het doel waarvoor het 
verstrekt is, maar een groot gedeelte zitten op te potten op hun spaarrekening als reserve. 
Dit betekent in onze ogen niets anders dan dat deze partijen veel te veel subsidie krijgen.  
 
 
 
 
 



 
 
 
Ook hier zien wij weer immoreel gedrag ontstaan. Terwijl zij weten dat het om 
gemeenschapsgeld gaat wat ten goede moet komen aan de Almelose samenleving, houden 
zij liever hun mond dicht en potten het geld gewoon op. Alles ter bescherming van hun eigen 
inkomen. Dit gebeurt dus indirect over de rug van de inwoners van Almelo. Is het 
bijvoorbeeld mogelijk restricties op te leggen m.b.t. de verleende subsidie? Hier bedoelen 
wij mee, het verplicht aanleveren van een jaarrekening, restricties op de hoogte van salaris 
van bestuurders, maximale hoogte van reserves, etc…  
Tevens willen wij onderzocht zien of het mogelijk is afscheid te nemen van Avedan en deze 
werkzaamheden onder te brengen in een nieuwe organisatie die alleen voor de gemeente 
Almelo werkt. Als laatste willen wij u verzoeken kleine cultuurbudgetten te ontzien in uw 
zoektocht betreffende de invulling van de taakstelling en goed te kijken naar ‘dubbelingen’ 
in subsidies. Hier bedoelen wij mee dat wij steeds meer organisaties zien die allemaal ‘meer 
van hetzelfde’ doen. Er begint wildgroei in subsidies te ontstaan en hier willen wij vanaf. 
Graag horen wij op bovenstaande een reactie van het College. 
 
 
Inzameling oud papier 
Voor wat betreft de inzameling van het oud papier dienen wij eveneens een motie in. Dit is 
in 2014 op advies van het vorige College weggehaald bij de verenigingen. Argumenten die 
werden aangedragen waren dat de vrijwilligers van de verenigingen niet verzekerd waren en 
dat het oude papier geld opbracht voor de gemeente, waardoor de afvalstoffenheffing voor 
de inwoners zou kunnen dalen. Niets is echter minder waar. De inzameling en verwerking 
van het oud papier, dat uitbesteed is aan Twente Milieu, kost jaarlijks circa 270.000,-. Dit 
wordt mede veroorzaakt door het enorme bedrag dat Twente Milieu bij de gemeente in 
rekening brengt voor de inzameling. En wat betreft de veiligheid van de vrijwilligers zien wij 
dat andere gemeenten voor deze mensen gewoon een vrijwilligersverzekering hebben 
afgesloten. Het doel van de motie is om te kijken of wij de verenigingen weer kunnen 
betrekken bij de inzameling en verwerking van het oud papier en dat zij op de e.o.a. manier 
hieruit kunnen meeprofiteren en tevens de kosten kunnen drukken voor de gemeente. 
 
 
Industrie Gebouwen Maatschappij (IGM) 
Ook blijven wij ons zorgen maken om de geleidelijke afbouw van IGM. Het bedrijf waar de 
gemeente 100% aandeelhouder van is heeft een solvabiliteit van 6,8% op een portefeuille 
van € 15.700.000,00. Dit kun je rustig zeer zorgwekkend en gevaarlijk noemen. Nieuwe 
tegenvallers liggen hier op de loer. Kan het College aangeven wanneer de volgende lening 
van IGM afloopt en om welk bedrag het gaat? Kan het College aangeven of er op deze lening 
is afgelost door IGM? Kan het College aangeven of er contact is geweest met de HMO om te 
zien of het mogelijk is dat HMO de vastgoedportefeuille van IGM overneemt? Wij vinden de 
informatie die in de begroting is verwerkt met betrekking op de IGM wel heel erg summier 
terwijl de financiële risico’s zeer groot zijn. Graag reactie van het College. 
 
 
 



 
 
 
 
Soweco 
Graag komen wij ook nog even terug op de transformatie/afbouw van Soweco. Graag 
ontvangen wij meer duidelijkheid met betrekking tot de financiële gevolgen en de risico’s. 
Hier bedoelen wij mee dat wij beide opties (niets doen en afbouw) volledig doorgerekend en 
onderbouwd met stukken, naast elkaar willen zien inclusief de financiële risico’s en de 
onzekerheden die er zitten. Eerder kunnen wij geen degelijk besluit nemen. 
Wij horen dan ook graag van het College wanneer wij deze doorberekeningen tegemoet 
kunnen zien. 
 
Speelvoorzieningen in wijken 
Wat betreft de instandhouding van speelvoorzieningen/speeltoestellen in Almelo maken 
wij ons grote zorgen. Uit de begroting blijkt dat er niet voldoende budget is voor 
instandhouding of vervanging van speeltoestellen. De taakstelling die het vorige College 
heeft uitgevoerd op het vervangingsbudget van de speelvoorzieningen voor onze kinderen in 
de stad pakt desastreus uit. Als er niets gebeurt dan zullen op termijn 75% van de 
speeltoestellen verdwijnen. Dit kan in onze ogen niet de bedoeling zijn en wij zullen dan ook 
een motie indienen om budget vrij te maken voor onderhoud of vervanging van de 
speeltoestellen. 
 
Lachgas 
Graag horen wij van het College of het mogelijk is lachgas in Almelo totaal te verbieden op 
basis van de Wet Milieubeheer e.e.a. zoals in Arnhem is gedaan. Een verkoper is dan 
namelijk verplicht gevaren voor mens en milieu te voorkomen of te beperken. Aangezien het 
gebruik gevaren kent, handelt de verkoper dan in strijd met de wet. 
 
Tot slot 
Als laatste willen wij nog kwijt dat wij zeer tevreden zijn betreffende de inhaalslag met 
betrekking tot achterstallig onderhoud van wegen, bruggen, etc… Wel moet er ook goed 
gekeken worden naar verkeersborden, paaltjes, lantaarnpalen, etc… Dit hoort er natuurlijk 
ook bij. De investeringslijst laat zien dat er ook de komende jaren fors wordt geïnvesteerd in 
de fysieke infrastructuur. Wel willen wij u nog meegeven dat u er voor moet waken, dat u 
de stad niet op slot gooit. Wij zijn tevens zeer tevreden over de ontwikkelingen in de 
binnenstad. Met een beetje mazzel gaat het deze winter lekker vriezen en vriest de 
havenkom mooi dicht. Dan kunnen de kinderen in Almelo lekker schaatsen op de havenkom 
bij het marktplein.  
 
Wij willen het College, de Griffie en de ambtenaren bedanken voor de inzet van het 
afgelopen jaar en wij gaan met zijn allen op naar de top in 2020! 
 
Met dank voor uw aandacht, 
Lokaal Almelo Samen (LAS) 
Louis Kampman (fractievoorzitter LAS) 
 



 
 


